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VASTAUKSET VUODEN 2023 RAHA-ASIA-ALOITTEISIIN 

 

1. Määräraha-aloite ulkoilureittien kunnostukseen ja rakentamiseen 
(Aulikki Pentikäinen)  
 
Aloite toimitettu määrärajan jälkeen. Ei käsitellä talousarvion 2023 yhteydessä. 
 
 

2. Määräraha-aloite, Kotikadut 
(Aulikki Pentikäinen) 
 
Aloite toimitettu määrärajan jälkeen. Ei käsitellä talousarvion 2023 yhteydessä. 
 
 

3. Määräraha-aloite, Kotipolut 
(Aulikki Pentikäinen) 
 
Aloite toimitettu määrärajan jälkeen. Ei käsitellä talousarvion 2023 yhteydessä. 
 
 

4. Määräraha-aloite, Skeittipaikka Saunalahti-Kauklahti-Vanttila alueelle 
(Riikka Pakarinen ja 15 kaupunginvaltuutettua) 
 
Teknisen lautakunnan vastaus: 
 
Espoon kaupunki on laatinut skeittipaikkaohjelman 2014-2024 (päivitetty 2018), ohjelma 
löytyy myös kaupungin verkkosivuilta. Skeittipaikkaohjelmassa on esitetty ohjelman 
kymmenenvuotiskaudelle tavoitteelliset uudet ja perusparannettavat skeittipaikat. 
Ohjelmassa on huomioitu mm. skeittipaikkojen saavutettavuus, skeittipaikkojen välinen 
etäisyys, väestönkehitys ja erityisesti 7-17 vuotiaiden espoolaisten lasten ja nuorten 
määrän kehitys pienalueittain. Skeittipaikkoja rakennetaan ja perusparannetaan 
vuosittaisen talousarvion puitteissa, lisäksi ohjelman mukaiseen toteutusjärjestykseen 
vaikuttaa myös kaavoitus- ja muu suunnittelutilanne. Espoon kaupunki on toteuttanut 
viimeisimmäksi vuonna 2021 Matinkylän urheilupuiston skeittipaikan perusparannuksen ja 
vuonna 2020 uuden skeittipaikan Järvenperän Karamzinin koulun, nuorisotilan ja kentän 
yhteyteen. Skeittipaikkaohjelmassa on esitetty uusi skeittipaikka Kauklahden alueelle. Tällä 
hetkellä investointiohjelmassa ei ole varauduttu uuden skeittipaikan toteuttamiseen 
Kauklahden alueelle. Toteutuskustannuksiksi riippuen skeittipaikan laatutasosta ja 
sijainnista voidaan arvioida noin 0,5 -  milj. euroa. 
 
 

5. Määräraha-aloite Hemportin alikulun rakentamiseksi  
(Aulikki Pentikäinen) 
 
Teknisen lautakunnan vastaus: 
 
Hepmortinporttiin tehtiin vuonna 2021 “pikaparannus” olemassa olevaan vaatimattomaan 
alikulkuun. Kauklahdenväylän parantamiseen on varattu investointiohjelmassa rahoitusta 
suunnitteluun 0,1 milj. euroa vuodelle 2026 ja toteutukselle 1,7 milj. euroa vuosille 2027-28. 
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6. Määräraha-aloite, kaupunkitekniikan keskuksen määrärahalisäykset  

951 Koneet ja kalusto, käyttötalous 41 TELA - 413 IPA - Katukunnossapito  
(Ulla Palomäki ja Aulikki Pentikäinen) 
 
Teknisen lautakunnan vastaus: 
 
Vuoden 2023 Kaupunkiympäristön toimialan kehysjaossa on Kaupunkitekniikan 
keskukselle jaettu normaalin määrärahan lisäksi, 1,5 milj. euroa määrärahaa 
talvikunnossapitoon, Infrapalveluiden katukunnossapitoon. Lisäksi kaupungin 
konsernihallinnon Logistiikan kalustohankinta määrärahaan on esitetty 0,5 milj. euron 
tasokorotusta vuosille 2023 ja 2024 vanhentuneen kunnossa-pitokaluston uusimiseen. 
 
 

7. Määräraha-aloite, Jupperin kerho- ja kylätalo 
(Johanna Värmälä) 
 
Kaupunkiympäristön toimiala: 
 
Määräraha-aloitteessa esitetään, että Lähderanta-Laaksolahti-Jupperin alueella ei ole tällä 
hetkellä käytössä nuorisotilaa tai monipuolista kylä- ja kerhotaloa. Jupperin alueen 
nykyisten ja myöhemmin rakennettavan uuden koulurakennuksen käyttö kerhotoimintaan 
on mahdollista.  
   
Alueen kaava on vuodelta 1986. Tontin sijainti on Lippajärven ja Vantaan kaupungin rajan 
rajaamassa terävässä kolmiossa pientaloalueella, jolloin ehdotettu sijainti palvelisi 
kävelymatkan päässä vain hyvin pientä väestönosaa.  
 

 

 
8. Määräraha-aloite, Espoo varautuisi järjestämään Suur-Espoonlahden alueelta tilaa 

Espoonlahden terveysaseman väistötilaksi  
(Johanna Värmälä) 
 
Hyvinvoinnin ja terveyden toimiala/Terveyspalvelut: 
 
Sosiaali- ja terveys - sekä pelastustoimen palvelujen järjestämisvastuu siirtyy 

Espoolta Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueelle 1.1.2023.  
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Kaupunkiympäristön toimiala: 
 
Espoonlahden terveysaseman väistötilaksi on yhteistyössä hyvinvoinnin ja terveyden 
toimialan kanssa valmisteltu Matinkadun terveysaseman tiloja.  
 
 

9. Määräraha-aloite Samarian terveysaseman parkkipaikkojen lisäämiseksi  
(Johanna Värmälä) 
 
Kaupunkiympäristön toimiala: 
 
Pysäköintipaikkoja Samarian terveysaseman alueelle on hankala saada lisättyä alueen 
ahtauden vuoksi. Entressen ja Espoontorin välisen kadun varrella on 4 h paikkoja, josta 
löytyy päivisin tilaa. Myös Espoontorin parkkihallissa on tilaa, paikat ovat maksullisia 
paikkoja. 
 
Käyttäjätoimiala voisi selvittää lisäparkkipaikkojen hankkimista henkilökunnalle läheisistä 
yksityisistä autohalleista joko Espoontorilta tai Kamreerintieltä. Tällöin asiakkaille vapautuisi 
paikkoja Samarian pihasta. 
 
 

10. Määräraha-aloite hoito- ja hoivavelan sekä palveluvajeen poistamiseksi  
(Johanna Värmälä) 
 
Hyvinvoinnin ja terveyden toimiala/Esikunta: 
 
Sosiaali- ja terveys - sekä pelastustoimen palvelujen järjestämisvastuu siirtyy Espoolta 
Länsi-Uudenmaan hyvinvointialueelle 1.1.2023.  
 
 

11. Määräraha-aloite Espoon kansallisen kaupunkipuiston perustamisedellytysten 
selvittämisestä 
(Risto Nevanlinna, Inka Hopsu, Tiina Elo) 
 
Kaupunkisuunnittelukeskus vastaa talousarvioaloitteeseen, jossa esitetään erillistä 100 
000 euron määrärahaa kansallisen kaupunkipuiston perustamisedellytysten selvittämiseen 
seuraavasti: 
 
Aiemmassa vastauksessa valtuustoaloitteeseen kansallisen kaupunkipuiston 
perustamiseksi Espooseen on todettu: ”Koska Kansallisen kaupunkipuiston aluerajauksen 
tulee perustua kaavoihin tai erilaisiin suojelupäätöksiin, olisi mahdollisen Espoon 
kansallisen kaupunkipuiston rajauksen ja perusselvityksen pohjana syytä olla nykyistä 
ajantasaisempi yleiskaavallinen suunnitelma Espoon viheralueverkostosta ja kasvavan 
kaupungin tulevista rakentamisen kasvun suunnista.” 
 
”Kansallisen kaupunkipuiston perustamisselvitysvaihe vie muiden kaupunkien kokemusten 
mukaan useita vuosia kaavallisten edellytysten selvittämisen, suunnittelun ja 
vuorovaikutuksen takia. Kaupunkipuiston perustamisen jälkeen on syytä varautua 
resursoimaan huomattavan laajan alueen hoitoon, kehittämiseen ja ylläpitoon riittävällä 
tavalla jopa vuosikymmeniksi eteenpäin.” 
 
Käynnistyneen yleiskaavatyön rinnalla on mahdollista käynnistää osoitetulla määrärahalla 
määräraha-aloitteessa esitetty selvitys perustamisen edellytyksistä. 
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12. Määräraha-aloite, Pihapuiden istuttaminen koulujen pihoille 
(Johanna Karimäki) 
 
Kaupunkiympäristön toimiala: 
 
Tilapalvelut: Koulujen ja päiväkotien istutukset tehdään suunniteltujen pihaparannusten 
yhteydessä.  
 
 

13. Määräraha-aloite Espoon penkkiverkoston täydentäminen ulkoilualueilla 
 (Johanna Värmälä) 
 
Teknisen lautakunnan vastaus: 
 
Kaupunkitekniikan keskus vuorovaikuttaa asukkaita uusien ja perusparannettavien yleisten 
alueiden suunnittelun yhteydessä, jolloin voidaan mahdollisuuksien mukaan huomioida 
asukkaiden toiveita mm. penkeistä ja niiden sijainneista. Lisäksi saatujen 
asukaspalautteiden mukaan pyritään mahdollisuuksien mukaan asentamaan uusia 
yksittäisiä penkkejä yleisille alueille. Penkkiverkoston kattava täydentäminen edellyttäisi 
riittävän selvitystyön laatimista koko Espoon osalta, työssä tulisi kartoittaa nykytilanteen 
lisäksi asukkaiden toiveet penkkien sijainneista. Työn toteuttaminen edellyttäisi 
henkilöstöresursseja, joita ei tällä hetkellä ole sekä määrärahoja selvitystyön laatimiseen ja 
penkkien hankintaan ja asennukseen. Yhden penkin hankintahinnaksi asennuksineen 
kivituhkataskuun tällä hetkellä voidaan arvioida maksavan noin 2 500 euroa. 
 
 

14. Määräraha-aloite, Gräsanoja ja jätevesien käsittely kuntoon Espoossa  
(Mari Löyttyniemi, Ville Laakso ja Karin Ceder) 
 
Teknisen lautakunnan vastaus: 
 
Gräsanojan tulvasuojeluhankkeen pohjoisin osuus Mankkaanlaaksontien pohjoispuolella 
(OA3) ollaan liittämässä loppuvuodesta 2022 kilpailutettavaan Mankkaanlaaksontien 
noston urakkaan. Rakentamistöiden arvioidaan ajoittuvan Gräsanojan osalta vuodelle 
2023. OA3:n Gräsanojan ruoppausmassojen käsittelyssä testataan kemiallista 
kuivatusmenetelmää. Jos menetelmä on toimiva niin sitä hyödynnetään myös tämän 
jälkeen toteutettavissa rakennushankkeissa OA2 (Länsiväylä – Mankkaanlaaksontie) ja 
OA1 (Iirislahti – Länsiväylä). Gräsanojan tulvasuojeluhankkeiden OA2 ja OA1 rakentaminen 
pyritään sisällyttämään investointiohjelmaan vuodesta 2024 alkaen. HSYn 
jätevesipumppaamoiden saneerausaikatauluista vastaa HSY. 
 
 

15. Määräraha-aloite, Lajittelu kuntoon Espoon toimitiloissa 
(Mari Löyttyniemi, Peppi Seppälä ja Sirpa Hertell) 
 
Kaupunkiympäristön toimiala: 
 
Tilapalvelut vastaa jätteiden lajittelusta ja sen kehittämisestä Espoon toimitiloissa.  
Kasvun ja oppimisen toimialan kanssa on aloitettu lajittelu 17 peruskoulu ja 
lukiorakennuksessa. Uusia kouluja otetaan lajittelun piiriin yhteistyössä toimialan kanssa. 
Myös toimistotiloihin on järjestetty lajittelumahdollisuuksia.  
Usein toimitilojen käytettävissä olevat tilat rajoittavat lajikkeiden määrää tai johtaa jätetilojen 
lisärakentamiseen. Lajittelumahdollisuuksia lisätään aina kun siihen on mahdollisuus.  
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16. Määräraha-aloite, Varhaiskasvatukseen lisää vakituisia sijaisia sekä 
päiväkotiapulaisia 
(Ira Hietanen-Tanskanen ja Julia Lindholm) 
 
Kasvun ja oppimisen toimiala: 

Päiväkodeissa on noin 220 (suva 190 svebi 30) lastenhoitajavarahenkilön tehtävää.   
Suomenkielisen varhaiskasvatuksen vuoden 2023 talousarvioesitykseen sisältyy 20 uuden 
varahenkilötehtäviin kohdentuvan vakituisen lastenhoitajan palkkaaminen 1.8.2023 alkaen. 
Osa heidän työajastaan on tarkoitus kohdentaa johtamisen tukemiseen; varahenkilö 
vapauttaa varajohtajan työaikaa varhaiskasvatusyksikön johtajan työn tukemiseen.  

Lisäksi varahenkilöstöä palkataan Seuresta syksystä keväälle kestävillä varauksilla noin 60 
työntekijää. Osa näistä työntekijöistä on oppisopimuskoulutuksessa. Tavoitteena on, että 
he voivat valmistuttuaan siirtyä Espoon vakinaisiksi lastenhoitajiksi.   

Päiväkotiapulaisia on ollut Espoon varhaiskasvatuksessa vuoteen 2010 asti. Tuolloin 
varhaiskasvatuksen hallinnointi siirtyi Espoossa sosiaali- ja terveystoimesta 
sivistystoimeen. Siirtymispäätökseen sisältyi luopuminen päiväkotiapulaisen tehtävän 
käytöstä. Näissä tehtävissä olleet siirtyivät Espoon kaupungin muihin tehtäviin ja heitä 
myös koulutettiin oppisopimuskoulutuksilla lähihoitajiksi, jolloin he saivat kelpoisuuden 
lastenhoitajan tehtävään.  

Päiväkotiapulaisten tehtäviin kuului lapsiryhmien avustamiseen ja joitakin toimipaikan 
puhtauspalveluun liittyviä tehtäviä. Pienissä toimipaikoissa työhön saattoi sisältyä myös 
ruokahuollon tehtäviä.  

Päiväkotiapulaisilla ei ole varhaiskasvatuslain mukaista kelpoisuutta lasten kasvatus-, 
opetus- ja hoitotehtäviin, joten heidän vastuulleen ei voi kohdentaa näitä tehtäviä. Edelleen 
noin 60 pienessä päiväkodissa on laitosapulaisia, joiden tehtäviin sisältyy ensisijaisesti 
päiväkodin ruokahuoltoon liittyvät tehtävät. Catering ei sijoita henkilöstöään näihin 
pienimpiin yksiköihin.  

Päiväkotiapulaisten palkkaaminen ei poistaisi muuta rekrytointitarvetta, eli heidän 
henkilöstökustannuksensa lisäisivät varhaiskasvatuksen kokonaiskustannuksia 
merkittävästi. Esimerkiksi 150 päiväkotiapulaisen henkilöstökustannukset olisivat KVTES:n 
mukaisella minimipalkalla laskettuna 4,6 miljoonaa euroa. Päiväkotiapulaisten 
palauttamisen haasteena on kustannusten lisäksi se, että heille voidaan kohdentaa 
suhteellisen rajallisesti työtehtäviä kelpoisuusvaatimusten takia. 

Varhaiskasvatukseen pyritään sijoittamaan työllistymistä edistävin keinoin 
ukrainalaistaustaisia ja muita työntekijöitä, joiden tehtävä vastaisi aiemmin käytössä ollutta 
päiväkotiapulaisen tehtävää.  
 
 

17. Määräraha-aloite, Espoossa turvataan riittävät resurssit varhaiskasvatuksen tuen 
lainsäädännön toteuttamiseen sekä tuen toteutumisen valvontaan 
(Ira Hietanen-Tanskanen ja Julia Lindholm) 
 
Kasvun ja oppimisen toimiala: 

Suomenkielisen varhaiskasvatuksen talousarvioesitykseen sisältyy lisää resurssia 1.8.2023 
alkaen lasten tukemiseen (11 lastenhoitajaa) sekä tuen järjestämiseen liittyvään 
valmistelutyöhön, arviointiin ja toteutumisen seurantaan (yksi varhaiserityiskasvatuksen 
koordinaattori). Tuen päätös- ja muut uudet prosessit ollaan ottamassa käyttöön 
lähiaikoina, kun varhaiskasvatuksen toimintajärjestelmään (eVaka) on saatu toteutettua 



6 

 

päätöksiin liittyvät uudet toiminnallisuudet. Toimintavuoden aikana arvioidaan ja tarpeen 
mukaan muutetaan prosesseja.  

Lisäksi Espoon varhaiskasvatukseen on saatu hankeavustusta lasten tukemiseen. 
Avustusta voidaan käyttää vuoden 2023 loppuun asti. Sen avulla pyritään kokeilemaan 
erilaisia tukemisen käytänteitä uudella tavalla. Tavoitteena on, että hankkeen päätyttyä 
hyvin toimivia käytänteitä voidaan vakiinnuttaa osaksi lasten tukemista 
varhaiskasvatuksessa. 
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